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BRMG.0012.18.2024.KKiP                                                                   

 

PROTOKÓŁ NR 57-2/2024 

z posiedzenia 

Komisji Kultury i Promocji 

Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 28 lutego 2024 r. 

 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o 13:30, zakończyła o godzinie 14:30. 

 

Obecność: 

W posiedzeniu uczestniczyło 7 członków Komisji Kultury i Promocji wg listy obecności, 

która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Stelmasiewicz otworzył posiedzenie, powitał 

zebranych. Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Porządek posiedzenia poddano pod głosowanie. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 4 głosami „za”  - przyjęła proponowany porządek. 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 1929  

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości – druk 

nr 1928 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulica Krakowska -  

druk nr 1936 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulica Rzeszowska - druk nr 

1937 

5. Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska : Uchwała  

nr XXXII/79/2023 z dnia 28.12.2023 Rady Dzielnicy Piecki - Migowo w sprawie wniosku  

o nadanie nazwy skwer im. prof. Joachima Gudela 

6. Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska : Uchwała  

nr XXXIV/59/2024 z dnia 30 stycznia 2024 roku Rady Dzielnicy Wrzeszcz Dolny dotycząca 

nadania obiektowi miejskiemu nazwy Skwer Karaimski 

7. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
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PUNKT 1 

 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 1929  

 

Druk nr 1929 – Sprawa : BRMG.0006.43.2024 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 29.02.2024r.) 

 

Agnieszka Trojanowska – Wydział Budżetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 3 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 57-2/249-2/2024 

 

PUNKT 2 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości – druk nr 1928 

 

Druk nr 1928 – Sprawa : BRMG.0006.42.2024 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 29.02.2024r.) 

 

Tomasz Lechowicz – Wydział Skarbu 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Przedstawiono prezentację. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za” , pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 57-2 /250-3/2024 

 

PUNKT 3 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulica Krakowska -  

druk nr 1936 
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Druk nr 1936 – Sprawa : BRMG.0006.50.2024 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 29.02.2024r.) 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za” , pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 57-2/251-4/2024 

 

PUNKT 4 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulica Rzeszowska - druk nr 1937 

 

Druk nr 1937 – Sprawa : BRMG.0006.51.2024 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 29.02.2024r.) 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Powiedział, że można by to od razu przegłosować ale zrobiła się dyskusja publiczna, że 

oficjalnie i prawnie nie ma ulicy Rzeszowskiej to pojawia się na niektórych mapach. 

Powiedział, że widzi tu dwie możliwości, albo zmienić nazwę albo pozytywnie zaopiniować 

ulicę Rzeszowską apelując do władz miasta o uporządkowanie stanu formalnego do 

realnego. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że w wydziale nie mają wpływu na to co kto zamieści w geoportalu. BRM 

powieliło to ponieważ korzystało z ogólnodostępnych danych. W spisie ulic nie ma ulicy 

Rzeszowskiej.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Dodał, że jeśli pozytywnie komisja zaopiniuje nadanie nazwy ulicy Rzeszowska to ta 

pojawiająca się na mapach nie wprowadzi w błąd np. karetki ponieważ nie ma tam 

żadnych nadanych nr ulicy. 
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Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że była w terenie i nie ma tam nawet żadnej tabliczki z nazwą ulicy. 

 

Karol Rabenda – członek komisji 

Może warto zrobić taki „remanent” tych nazw ulic. 

 

Beata Gaj  

Powiedziała, że chciałaby aby zmienić parę rzeczy na przyszłość i żeby to wydział najpierw 

sprawdzał wniosek i potem trafiał do komisji a odpowiadać będzie wydział. Planują także 

uporządkować wszystkie segregatory po swoich poprzednikach. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za” i 2 głosami „wstrzymującymi się” , pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 57-2/252-5/2024 

 

PUNKT 5 

 

Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska : Uchwała  

nr XXXII/79/2023 z dnia 28.12.2023 Rady Dzielnicy Piecki - Migowo w sprawie wniosku  

o nadanie nazwy skwer im. prof. Joachima Gudela 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że z wnioskiem wystąpiła Pani XY natomiast wysłano zapytanie do IPN  

i czekamy na odpowiedź. 

 

PUNKT 6 

 

Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska : Uchwała  

nr XXXIV/59/2024 z dnia 30 stycznia 2024 roku Rady Dzielnicy Wrzeszcz Dolny dotycząca nadania 

obiektowi miejskiemu nazwy Skwer Karaimski 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Powiedział, że jest to najmniejsza mniejszość i kiedy zjechali do Gdańska osiedlili się we 

Wrzeszczu Dolnym. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że wszystko ok ale ta konkretna lokalizacja wskazana w uchwale, według 

planu zagospodarowania przestrzennego, przeznaczona jest pod drogę. 



5 

 

Karol Rabenda – członek komisji 

Dodał, że tych skwerów to szuka się trochę na siłę i należałoby wziąć pod rozwagę aby 

zasugerować radom dzielnic, aby nie nazywać skweru tylko lepszym byłoby umieszczenie 

pamiątkowej np. tablicy. Taka tablica byłaby bardziej widoczna. 

 

Henryk Hałas – członek komisji 

Powiedział, że nie widzi sensu na siłę robienia skwerku. 

 

Karol Rabenda – członek komisji 

Powiedział, żeby może odpisać i zaproponować znalezienie miejsca historycznego  

i zamieszczenia tablicy informacyjnej/edukacyjnej. 

 

Henryk Hałas – członek komisji 

Również uważa, że taka tablica byłaby dobrym rozwiązaniem np. tam gdzie mieszkali. 

 

Andrzej Stelmiasiewicz – przewodniczący komisji 

Najpierw wskazano inne miejsce ale kiedy dowiedzieli się, że to miejsce będzie pod inny 

skwer to zaczęli szukać innego miejsca. Zaproponował aby odpisać, aby zamieścić tablicę 

upamiętniającą a nazwiska karaimów można by umieścić na budynkach np. w których 

mieszkali. 

 

Karol Rabenda – członek komisji 

Powiedział, że można na tej tablicy upamiętniającej umieścić takie nazwiska.  

 

Andrzej Stelmiasiewicz – przewodniczący komisji 

Dodał, że procedura tych tablic jest łatwa, prosta i tania. We wniosku są nazwiska 

karaimów osób zasłużonych.  

 

PUNKT 7 

 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Omówił korespondencję. 

1. Wniosek Politechniki o nadanie nazwy ulicy imieniem Lecha Kobylińskiego – 

zaproponował, że skontaktuje się z inicjatorami wniosku i spróbuje przekonać aby 

na swoim terenie postawili pomnik, tablicę itp. a korzyść z tego będzie większa. 

2. Pismo Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany nazwy Parku 

Przymorze na Park Kuźnia Konradich lub Park Konradich  
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Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że formalnie nigdy nie było uchwały nadającej nazwę Park Przymorze, więc 

nie byłoby wniosku o zmianę nazwy tylko o nadanie nazwy. Powiedziała, że jeśli wpłynie 

wniosek to rozważą geodezyjnie. 

 

Karol Rabenda – członek komisji 

Powiedział, że należałoby zapytać może lokalnej społeczności co myślą w tym temacie. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – członek komisji 

Zaproponował aby przekazać to pismo do rady dzielnicy z prośbą o opinię i może 

zapytanie lokalnej społeczności o wyrażenie opinii. 

 

Karol Rabenda – członek komisji 

Może niech rada dzielnicy odpowie w tej sprawie. Może okazać się, że mają na to inny 

pomysł a komisja im narzuci. 

 

3. Pismo z wnioskiem aby Pomnik Poległych Stoczniowców zmienić słowo poległych. 

Dodał, że ludzie i tak będą mówić jak będą chcieli. Nie wie czy jest sens zmieniać 

takie nazwy, które znane są na całym świecie. 

Karol Rabenda – członek komisji 

Powiedział, że to, że coś się nie nazywa do końca ze stanem faktycznym a było 

przyjęte w konkretnych czasach bo było to możliwe albo wynikało z uwarunkowań 

historycznych, to też jest fakt historyczny. Próba na siłę zmiany języka to już nic nie 

da. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Byłby za tym aby temu pismu nie nadawać dalszego biegu.  

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji  

Otrzymała informację w sprawie ulicy Przekop i wysłała nazwisko do IPN i jak 

wróci odpowiedź to wydział odpowie w tej sprawie. 

 

4. Udzielenie dotacji Domowi Zakonnemu Kapucynów w Gdańsku – do wiadomości. 

5. Udzielenie dotacji Okręgowi Polskiego Związku Wędkarskiego – do wiadomości 

6. Udzielenie dotacji Klasztorowi Pocysterskiemu w Oliwie – do wiadomości 

7. Udzielenie dotacji Kościołowi św. Bartłomieja – do wiadomości 

8. Udzielenie dotacji Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Świętego Ducha w Gdańsku 

– do wiadomości 

 



7 

 

 

Przewodniczący zamknął posiedzenie komisji o godzinie 14:30. 

 

 

 

Przewodniczący  

               Komisji Kultury i Promocji 

 

      /-/ Andrzej Stelmasiewicz 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała:  Emilia Mikita - Biuro Rady Miasta Gdańska 


